



Criteria of persons with special needs

The following categories of internally displaced persons are considered as groups with special needs and can go through a needs assessment interview to assess their needs. If they are eligible according to the criteria, they can be assisted by the Shelter/CCCM/NFIs Cluster. Assistance is subject to availability of funds.

1. Unaccompanied and separated children under 18 years of age.
2. Unaccompanied elderly persons of concern over 60 years of age, who lack support from their community.
3. Single parent taking care of a child with disability.
4. Single women combining an additional vulnerability element, such as: Medical condition.
5. Persons with disabilities, who due to their disability cannot support themselves, those, include persons with physical and mental disabilities.
6. Couples with one spouse bed ridden or suffering a medical problem which can prevent the other partner from work.
7. Single pregnant women can be assisted starting their 7 months pregnancy for 6 months.
8. Persons with serious health problems who, because of their health situation, cannot support themselves or their families.
9. Women with special needs who cannot support themselves or their families. This includes women without any male support or any traditional family protector; women with serious legal problems, women who face or have faced sexual and gender based violence, women facing threat to their physical safety, women stigmatized, and rejected by their community because of cultural, domestic, social, problems, women victims of torture.
10. Household headed by minors.

Exceptional assistance:

11. Survivors of Sexual Gender Based Violence.
12. Persons with psychological or mental problems.

Note:

Any vulnerable case which does not fit in the a/m category and appears to be with special needs through social counselor's/community mobilizers judgment and with mobilizers/counselors own common sense can be reassessed and reviewed for possible assistance.



معايير للأشخاص ذوي الاحتياجات الخاصة

الفئات التالية من الأشخاص النازحين داخليا يعتبرون من المجموعات ذات الاحتياجات الخاصة، ويمكن معرفة ذلك من خلال عقد مقابلة لتقييم الاحتياجات. إذا كانوا مؤهلين للحصول على المساعدة وفقا لهذه المعايير سيتم مساعدتهم من قبل كتله الماوى.

1. الأطفال غير المصحوبين والمنفصلين تحت سن 18 عاما.
2. المسنين غير المصحوبين أكثر من 60 عاما من العمر، والذين يفتقرون إلى الدعم.
3. والد وحيد يرعى طفل معوق.
4. امرأة وحيدة وتجمع بين عنصر ضعف اضافي مثل: ظروف صحية.
5. المعوقين الذين بسبب إعاقتهم لا يستطيعون إعالة أنفسهم، وتشمل الأشخاص ذوي الإعاقات الجسدية والعقلية.
6. الأزواج والذي يعاني واحد منهم مشكلة طبية يمكن ان تمنع الاخر من العمل.
7. النساء الحوامل الوحيدات ويمكن مساعدتهم إبتداء من الشهر السابع للحمل ولمدة 6 أشهر.
8. الأشخاص الذين يعانون من مشاكل صحية خطيرة، بسبب وضعهم الصحي، لا يستطيعون إعالة أنفسهم أو أسرهم.
9. النساء ذوات الاحتياجات الخاصة اللاتي لا يستطعن إعالة أنفسهن أو أسرهن. وهذا يشمل النساء اللاتي دون أي دعم من الذكور أو الحامي التقليدي للأسرة، والنساء اللاتي لديهن مشاكل قانونية خطيره أو يواجهن أو واجهن العنف القائم على نوع الجنس، واللاتي يواجهن تهديدا لسلامتهن البدنية، النساء الموصومات والمرفوضات من مجتمعهن بسبب المشاكل الإجتماعية، والثقافية، والعائلية، أو النساء ضحايا التعذيب.
10. الأسر التي يرأسها قاصر.

مساعدة استثنائية:

11. الناجيات من العنف القائم على نوع الجنس.
12. الأشخاص الذين يعانون من مشاكل نفسية أو عقلية.

ملاحظة:

اي حالة ضعف والتي لا تتناسب مع الفئة او المعيار لكن تظهر بأنها من ذوي الاحتياجات الخاصة عن طريق حكم الإستشاريين الإجتماعيين يمكن أن يعاد تقييمهم ومقابلتهم لتقديم مساعدات ممكنة لهم وذلك بالإتفاق مع الكتله.